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Nieuwsbrief 44 – Juni 2014 
 

 
 

Excursie naar een groentekweker in de 

Tuinen van West 13 september 

 
De 'Tuinen van West' is het nieuwe natuur-, 
stadslandbouw- en recreatiegebied in de 
Osdorper Boven- en Binnenpolder. 
  
We verzamelen met de fiets op: 
Zaterdag 13 september, 13.00 uur 

bij het NME-centrum De Drijfsijs 

 
We bezoeken van 14.00 uur tot 15.30 uur de 
groentetuin met “vergeten groenten”  van 
Wim Bijma, die op zijn land en in zijn kassen 
wel tachtig verschillende soorten groenten en 
vijftig soorten kruiden kweekt.  
 
Er kan maar een beperkt aantal mensen 
mee, daarom graag aanmelden via e-mail: 
post@vriendenvandesloterplas.nl  
 
Mocht er veel belangstelling zijn dan gaan we 
volgend jaar nog een keer naar deze tuin. 
 

 
 
 
Het Boostergemaal aan de Postjesweg in het 

Rembrandtpark 
 

 foto: Wouter van der Wulp 

 

 

Kanotocht en bezoek Boostergemaal 

4 oktober 

 
Samen met de Vrienden van het Rem-
brandtpark en de Kanovereniging Sloterplas 
houden we een kanotocht met halverwege 
een rondleiding in het Boostergemaal in het 
Rembrandtpark door Waternet. 
 
Verzamelen & instructie:  
Zaterdag 4 oktober, 12:45 uur bij het 

Watersportcentrum De Duikelaar (met 
vernieuwd clubhuis) in de haven aan de 
Noordzijde. 
 
Afvaart 13:00 uur, terug bij De Duikelaar 
rond 16:00 à 16:30. 
 
De route is nog niet geschikt voor de 10-
persoonskano, dus dit keer een tocht alleen 
voor de “sportievere kanoërs”. 
 
Het Boostergemaal is een drieverdiepingen-
flatgebouw onder de grond en een van de 
grootste rioolgemalen in Europa. De rond-
leiding vindt plaats in groepjes omdat er 
maar een beperkt aantal mensen tegelijk 
naar binnen kan. 
 
Daarom graag aanmelden via e-mail: 
post@vriendenvandesloterplas.nl.  
Kijk in september op de website voor meer 
informatie. 
 

 
Zwemwater 

 

De Varkensbaai (strandje Noord-Westhoek) is 
benoemd tot officieel zwemwater, d.w.z. dat 
de waterkwaliteit gecontroleerd wordt en de 
informatie hierover te vinden is op internet.  
www.zwemwater.nl 
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Verslag afscheidsrondleiding schepper 

Heemtuin William Frohn op 10 mei 

 
In de stromende regen leidde William ons 
rond en vertelde over de totstandkoming van 
de Heemtuin. Hoe hij het gebied 40 jaar 
geleden had aangetroffen en hoe hij het in de 
loop van de jaren heeft opgebouwd tot 
gebiedjes met elk hun eigen biotoop. 
Ook wees hij de bomen en plekken aan die 
hem een spirituele beleving bezorgen. In zijn 
rondleidingen heeft hij altijd geprobeerd dat 
gevoel over te brengen op zijn bezoekers. 
Vaak in de vorm van gedichten. 
 
Na afloop in De Drijfsijs waren het zijn fans, 
leden van de VVS, die hem verrasten met 
poëzie en proza. Wouter van der Wulp droeg 
een, in de laatste regels aangepast, gedicht 
voor van Jacques Perk  

 
en Wouter Heukelom, las een toepasselijk 
stukje voor uit De kleine Johannes van 
Frederik van Eeden. 
In een korte toespraak benadrukte de voor-
zitter dat de VVS pal zal staan voor het 
behoud van de Heemtuin. Als ons eerste 
Erelid zal William onze Nieuwsbrief blijvend 
worden toegestuurd.  
Inmiddels zijn er goede afspraken gemaakt 
met het stadsdeel over het behoud en het 
beheer van de Heemtuin. 

Een verslag van Abdelkader Benali over 

de Groene Marathon 

 

Op 11 mei startte aan de Sloterplas de eerste 
Groene van Amsterdam Marathon. Dit was 
niet de eerste keer dat er aan de Sloterplas 
een marathon gelopen werd. In de aanloop 
naar de wedstrijd vertelde een hardloop-
fanaat in bezit van een goed geheugen dat in 
de jaren zeventig de Plas ook al start- en 
eindpunt was van een marathon. „Dan 
brengen we de marathon weer terug naar de 
Sloterplas,” was mijn antwoord daarop.  
Op 11 mei hing er optimisme en onweer in de 
lucht. De weersvooruitzichten waren slecht, 
bar slecht en kwamen die ochtend uit. Harde 
wind en continu regen, dat de hele dag door. 
Die week zou de boeken ingaan als een van 
de natste weken van het jaar.   
Als organisatie waren we bang dat door het 
grimmige weer veel hardlopers zouden af-
haken. Bij aankomst aan de Allendelaan, 
waar vrijwilligers en personeel hard bezig 
waren om de tenten op te zetten, werd het 
me zwaar te moede. Ik kreeg te horen dat de 
leveranciers van de kraampjes hadden afge-
zien van het installeren van de afdakjes van 
de kramen. „Te gevaarlijk bij dit weer.” We 
besloten om de kraampjes te laten staan, we 
wilden niet de ondernemers teleurstellen die 
een kraampje hadden gehuurd. Maar onze 
besluitvaardigheid betekende nog niet dat 
het weer ons dan ook maar gunstig ging 
stemmen. Het bleef regenen, het bleef hard 
waaien.  Dikke schuimkopjes op de 
Sloterplas. Afblazen was echt geen optie. We 
hadden zo hard gewerkt het afgelopen half 
jaar om dit mogelijk te maken!  De mensen 
van de EHBO, de vrijwilligers en 
medewerkers van Running Matters, die de 
logistiek voor hun rekening namen, gingen 
onverdroten verder om alles klaar te zetten 
voor de grote wedstrijd.  
De eerste lopers kwamen binnengedruppeld, 
sommigen al helemaal doorweekt. Wat opviel 
was dat niemand chagrijnig was. Sterker 
nog, het humeur leek omgekeerd evenredig 
aan het slechte weer. Sommigen vonden dit 
juist uitstekend hardloopweer. Rond een uur 
of 10 waren er 1000 lopers aanwezig. Man-
nen, vrouwen en veel kinderen. De kinderen 
liepen geen marathon, maar een mini-mara-
thon van een kilometer. Dat leek ons het 
beste. Een kind een marathon laten lopen is 
onverstandig en leidt op den duur tot ge-
zondheidsproblemen.  
De Marathon ging van start onder veel gelach 
en enthousiasme. Het gevoel van pionieren 
werd op dit moment door iedereen gedeeld. 
We waren iets heel bijzonders aan het doen. 
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Na het startschot begonnen de meer dan 100 
marathonlopers aan hun rondje om de 
Sloterplas, waarna koers werd gezet richting 
de Tuinen van West en Osdorp. Niet veel 
later gingen de 10 kilometerlopers van start.  
Uiteindelijk ging deze Groene de boeken in 
als een memorabele. Het slechte weer, de 
entourage en de bovenmenselijke inzet van 
de vrijwilligers op de verste punten van het 
parcours droegen daar aan bij. De winnares 
van de Marathon liep zelfs een persoonlijk 
record! Ik heb mijn keel schor geschreeuwd. 
We hebben genoten. Toen we na een lange 
intense dag het terrein uiteindelijk verlieten 
voor een kop chocomelk bij het haardvuur 
brak boven de Sloterplas een stralende, 
ronde, gouden zon door. Moeder natuur hing 
een medaille om de hals van de Groene. We 
zullen het niet snel meer vergeten.  
 

Verslag Bea Schwarz-lentesneeuw 

wandeling en lezing “zeven vrouwelijke 

pioniers en een zieke iep” 

 

Op dezelfde dag startte ook vanaf de 
starttent van de Marathon de Bea Schwarz-
lentesneeuwwandeling naar het NME-centrum 
De Drijfsijs met bomenconsulent Hans Kaljee. 
Drijfnat kwamen de deelnemers hier aan om  
de lezing van Patricia Faasse (schrijfster en 
wetenschapshistorica) aan te horen.  
Zij vertelde op boeiende wijze over het, 
geheel door vrouwen bevolkte, Phyto-
patologisch laboratorium ofwel het schim-
melinstituut waar twee van de zeven  weten-
schappelijke pioniers, Bea Schwarz en Chris-
tine Buisman, hadden ontdekt dat een 
schimmel de oorzaak was van de sterfte 
onder de iepen. Zij ontwikkelden, ondanks  
tegenwerking van mannelijke boomziekte-
deskundigen uit Wageningen, een resistente 
iep. Als enige in Nederland staat aan de 
Noordzijde een dubbele rij van deze door Bea 
Schwarz ontwikkelde iepen. 
 
Omdat het zo bleef stortregenen heeft Hans 
Kaljee, in plaats van de wandeling naar deze 
bomenrij, ons getrakteerd op een gepas-
sioneerde uiteenzetting waarin hij zijn liefde 
voor de iep als de ideale stadsboom liet 
blijken. 
 

Kroniek Osdorpse oevers, deel 23 

 
Op 3 juni zijn wij door de projectleiders bij-
gepraat over de stand van zaken van het 
deelproject `het balkon`. Dit project is in- 
middels 1 jaar vertraagd omdat er onderzoek 
gedaan moet worden naar de  conditie van 
de kademuur. De constructie van de kade-

muur moet namelijk worden vernieuwd 
vanwege de nieuwe zware, flauw naar de 
waterkant, tot 30 cm. boven het water-
oppervlak, aflopende traptreden. Daardoor 
wordt met de aanleg van het met natuur-
steen beklede balkon incl. traptreden pas 
begin 2015 gestart.   
Helaas gaat de geplande doorzetting van de 
bomenrij voor het horecagebouw niet door 
omdat hier een hoofdgasleiding ligt. Maar de 
geplande kap van bomen ten behoeve van 
twee doorzichten naar de Sloterplas zal niet 
plaats vinden. 
 
Evenementen 

 

Nota 

Wij waren in de veronderstelling dat de 
Evenementennota van stadsdeel Nieuw-West, 
waarin vier grote Dance-evenementen in het 
Sloterpark waren toegestaan, was goed- 
gekeurd door de Centrale Stad. Dit bleek niet 
zo te zijn. De Centrale Stad gaat namelijk 
eerst zelf nog een Evenementenbeleidskader 
maken voor grote evenementen in de hele 
stad dat in 2016 gaat gelden. 
 

Registratie 

Wij constateren dat het aantal evenementen 
in het Sloterpark deze zomer talrijker en 
uitgebreider is dan voorheen. 
Om deze reden hebben wij besloten bij te 
gaan houden welke evenementen er waar in 
het park plaatsvinden, hoeveel bezoekers er 
aanwezig zijn, wat omwonenden en park- 
gebruikers hebben ervaren  en of er sprake is 
van schade  toegebracht aan het park. 
Wij hopen hiermee na dit seizoen een eva-
luatie op te kunnen stellen die we met de 
verantwoordelijken van het stadsdeel willen 
bespreken. Ons verslag kunt u ter zijner tijd 
lezen in onze nieuwsbrief en op de website. 
 
Brug Noorderhof – Sloterparkbad 

 

Op de agenda van de bestuurscommissie-
vergadering van 11 mei bleek plotseling een 
punt te staan over de  bouw van een lange 
schuine, in de richting van de Allendelaan 
lopende, brug over de Sloterparkbadsingel 
naar het parkeerterrein van het Sloterpark- 
bad met bijbehorende fiets- en wandelroute 
aan de westkant van het parkeerterrein. De 
brug, onderdeel van de herprofilering van de 
parkeerplaats van het zwembad, zou voor 
voetgangers en fietsers de toegang naar het 
zwembad verbeteren en tegelijk een 
verrijking zijn van het Rondje Sloterplas.  
Alleen Optisport, de exploitant van het 
zwembad, was hierover geconsulteerd. De 
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VVS was vergeten. Ons beklag hierover bij de 
projectleider resulteerde in een gesprek ter 
plaatse met hem en portefeuillehouder Ro-
nald Mauer op 18 juni. Volgens ons zal de be-
oogde fiets- en wandelroute gevaarlijke ver-
keerssituaties opleveren op het parkeerter-
rein en bij de toegang van het zwembad.  
Onze langgekoesterde wens voor een brug 
die aansluit op de route van het Rondje 
Sloterplas en die op het zwembadterrein 
langs de oever loopt hebben wij hier nog 
eens naar voren gebracht. 
 
Naar aanleiding van dit bezoek heeft de pro-
jectleider ons het volgende bericht: de ligging 
van de brug is aangepast. De brug gaat nu 
recht over de singel en komt dichter bij het 
hek van het buitenterrein van het zwembad 
te liggen. Daardoor kunnen de fietsers veili-
ger naar de fietsenrekken fietsen en wordt de 
mogelijkheid gecreëerd om op termijn het 
Rondje ook langs het water te leggen op het 
zwembadterrein. De wandelroute aan de 
westkant tussen de bomen tot de ingang 
wordt gehandhaafd en op termijn zal beke-
ken worden of dit pad doorgetrokken kan 
worden naar het Rondje op het zwembad-
eiland zodat men niet meer over de 
Allendelaan hoeft. Hierbij zullen de bomen, 
zoveel mogelijk gespaard worden. Aldus is 
besloten door de Bestuurscommissie. 
 

Concept verslag ledenvergadering 

12 april  

 

Dit jaar hielden wij onze algemene leden-
vergadering in de culturele broedplaats HW10 
in Slotervaart aan de rand van het Sloter-
park. Aanwezig waren twaalf leden en de zes 
bestuursleden. 
Alle onderwerpen waar we ons het afgelopen 
jaar mee hebben bezig gehouden en waarvan 
we u in de nieuwsbrieven verslag hebben ge-
daan, kwamen aan de orde. Voor het 
komende jaar staan op de agenda: 
natuurtoets, Sloterplasvisie, waterkwaliteit en     
bestemmingsplan noordoever incl. monu-
mentenstatus.  
Mirjam Koevoet werd welkom geheten en 
benoemd als nieuw bestuurslid. Mirjam is 
landschapsarchitecte en geeft o.a.  rond-
leidingen door Nieuw-West. Afgelopen januari 
heeft zij voor de vereniging een zeer 
interessante lezing gegeven over het water in 
Hamburg en de invloed daarvan op het 
ontwerp van het Sloterpark. Vervolgens 

werden Peter Stein en Emmy Groot her-
kozen.       
Na het officiële deel was er een boeiende 
lezing van Jan van Blanken over de vogels in 
en rond de Sloterplas en over een bijzonder 
dagboek over de natuur en de vogels in het 
Sloterplasgebied tijdens de aanleg van de 
Sloterplas in de jaren 50. Ook kregen de 
aanwezigen een opname van de vogelstand 
2005–2013 in Sloterpark en – plas. 
 

Aanwinst Sloterpark: Ginkgo biloba 

 
Geplant op 17 juni door een zeer bij het Sloterpark 
betrokken Pieter Boekschooten ter gelegenheid van  zijn 
afscheid als landschapsarchitect van het stadsdeel  

 
foto: Erik Swierstra 

 

 

 
 post@vriendenvandesloterplas.nl 
 Jan Tooropstraat 6 - 1062 BM Amsterdam  
 Lidmaatschap 5 euro per jaar (minimaal)  
 IBAN:  NL86 INGB 0009590123 

 

 
Op onze website www.vriendenvandesloterplas.nl vindt u de nieuwste berichten en deze 
Nieuwsbrief met foto’s in kleur.


